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PROCES VERBAL 

încheiat astăzi, 29.06.2023, în ședința ordinară a Consiliului Judeţean Botoşani, 

convocată prin Dispoziția Președintelui Consiliului Județean nr. 153 din 23.06.2023 

 

 

Doamna Doina Federovici: 

Propun ca în deschiderea ședinței Consiliului Județean Botoșani să se intoneze Imnul de Stat 

al României şi Imnul Uniunii Europene. 

Se intonează cele două imnuri. 

 

Din 31 de colegi consilieri județeni participă la ședința noastră de astăzi 29 de colegi. Lipsesc 

2 colegi. (dna Cristina Breșug și dl Constantin Dan-Deleanu) 

Participă la şedinţa noastră domnul secretar general al județului și bineînțeles, domnii și 

doamnele directori din aparatul de specialitate al Consiliului Judeţean, dar și de la unitățile 

subordonate. 

 

Înainte de a trece la ordinea de zi, vă aduc la cunoștință faptul că Tribunalul Botoșani a 

validat mandatele de consilier județean ale domnilor Andrici Cristian și Maxim Ovidiu-Constantin, 

prin Încheierea din data de 06.06.2023 pronunțată în dosarul nr. 1294/40/2023, respectiv Încheierea 

din 06.06.2023 pronunțată în dosarul 1295/40/2023. Ambele încheieri sunt definitive. 

Îl invit pe domnul Andrici Cristian să depună jurământul. 

 

Domnul Andrici Cristian: 

Subsemnatul, Andrici Cristian, consilier județean al Consiliului Județean Botoșani, în 

conformitate cu prevederile art. 117 din Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57 din 2019 privind 

aprobarea Codului Administrativ cu modificările și completările ulterioare, depun următorul 

jurământ: 

„Jur să respect Constituția și legile țării și să fac cu bună-credință tot ceea ce stă în puterile 

și priceperea mea pentru binele locuitorilor județului Botoșani. Așa să-mi ajute Dumnezeu!” 

 

Doamna Doina Federovici: 

Sper să avem o colaborare fructuoasă! 

 

Domnul Andrici Cristian: 

Sper. Mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Doamne ajută! 

Îl invit pe domnul Maxim Ovidiu-Constantin să depună jurământul. 

 

Domnul Maxim Ovidiu-Constantin: 

Subsemnatul, Maxim Ovidiu-Constantin, consilier județean al Consiliului Județean 

Botoșani, în conformitate cu prevederile art. 117 din Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57 din 

2019 privind aprobarea Codului Administrativ cu modificările și completările ulterioare, depun 

următorul jurământ: 

„Jur să respect Constituția și legile țării și să fac cu bună-credință tot ceea ce stă în puterile 

și priceperea mea pentru binele locuitorilor județului Botoșani. Așa să-mi ajute Dumnezeu!” 
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Doamna Doina Federovici: 

Felicitări! Doamne ajută! 

Din acest moment, componența Consiliului Județean Botoșani este completă, respectiv 33 

de membri. 

Le urez bun venit celor doi colegi și sper din tot sufletul ca experiența domniilor lor, atât cea 

administrativă, prin prisma faptului că domnul Ovidiu Maxim a fost și viceprimar în comuna Lunca 

și bineînțeles, experiența domnului Andrici atât pe partea de privat, cât și pe partea de administrație, 

să fie un plus adus pentru proiectele de dezvoltare ale județului Botoșani. 

Distinși colegi, bine ați venit! 

 

Ordinea de zi care v-a fost transmisă cuprinde un număr de 16 de puncte, din care 13 sunt 

proiecte de hotărâri. 

Menționez că sunt avize favorabile de la comisiile de specialitate pentru toate proiectele 

înscrise pe ordinea de zi. 

Dacă sunt discuții cu privire la ordinea de zi? Nu avem. 

Supun la vot ordinea de zi.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii 

Consiliului Judeţean Botoşani nr. 129 din 04.11.2020 privind organizarea comisiilor de specialitate 

în principalele domenii de activitate, precum şi repartizarea celor doi consilieri în aceste comisii. 

(Proiect nr. 114 din 19.06.2023) 

Așadar, în urma validării noilor membri ai Consiliului județean și depunerii jurământului de 

către aceștia, este necesară modificarea componenței comisiilor de specialitate. Astfel, domnul Viorel 

Iliuță va fi înlocuit de domnul Cristian Andrici în Comisia pentru activități economice, buget, finanțe, 

administrarea domeniului public și privat al județului, servicii publice și agricultură. Domnul Ovidiu-

Constantin Maxim îl înlocuiește pe domnul Radu Malancea în cadrul Comisiei pentru învățământ, 

sănătate, familie, muncă și protecție socială, culte, activități social-culturale, sportive, tineret și de 

agrement. În acest sens a fost întocmit prezentul proiect de hotărâre.  

Dacă sunt discuții? Sau poate doriți prezența în comisii invers? Nu este nici un fel de 

problemă? Este ok, da?  

Dacă nu avem intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 

Județean Botoșani nr. 274 din 21.12.2023 privind aprobarea prețurilor medii ale produselor agricole 

pentru anul 2023. (Proiect nr. 112 din 19.06.2023) 

Acest proiect de hotărâre a fost întocmit ca urmare a solicitării Direcţiei Județene pentru 

Agricultură. 

Codul Fiscal stabileşte că în cazul în care arenda se exprimă în natură, evaluarea în lei se va 

face pe baza preţurilor medii ale produselor agricole, stabilite prin hotărâri ale consiliilor judeţene, ca 

urmare a propunerilor făcute de Direcţiile Agricole. Noile preţuri pentru determinarea bazei 

impozabile, se vor aplica de la data de 1 a lunii următoare comunicării către direcţiile de finanţe. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 
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Punctul 3 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei și 

statului de funcții pentru Unitatea de Asistență Medico-Socială Mihăileni. (Proiect nr. 115 din 

21.06.2023) 

Modificările propuse se referă la promovarea în treaptă profesională, respectiv avansarea în 

gradația superioară a unor salariați corespunzătoare tranșelor de vechime în muncă, în conformitate 

cu prevederile legii salarizării.  

Numărul de posturi aprobat se menține neschimbat, respectiv 22 posturi, cu încadrarea în 

bugetul de venituri și cheltuieli aprobat pentru anul 2023. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea listei de repartizare a 

locuinţelor destinate închirierii, în mod exclusiv pentru specialişti din sănătate, din fondul de locuințe 

A.N.L. aflate în administrarea Consiliului Județean Botoșani. (Proiect nr. 116 din 22.06.2023) 

Comisia socială constituită pentru analiza cererilor de repartizare a locuinţelor construite de 

Agenţia Naţională pentru Locuinţe destinate închirierii pentru specialişti din domeniul sănătăţii a 

întocmit lista de repartizare care este prevăzută în anexa la proiectul de hotărâre. Locuința disponibilă 

au fost repartizată unui medic în specialitatea chirurgie plastică, estetică și micro-chirurgie 

reconstructivă la Spitalul Județean.  

Dacă sunt intervenții? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 5 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei și 

statului de funcții pentru Orchestra Populară ”Rapsozii Botoșanilor” Ioan Cobâlă, instituție publică 

de cultură subordonată Consiliului Județean Botoșani. (Proiect nr. 117 din 22.06.2023) 

Modificările propuse se referă la transformarea unor posturi vacante, în vederea eficientizării 

activității instituției, precum și la promovări în grade profesionale, respectiv avansări în gradații 

superioare a unor salariați corespunzătoare tranșelor de vechime. 

Numărul de posturi aprobat se menține același, respectiv 42 posturi, cu încadrarea în bugetul 

de venituri și cheltuieli pe anul 2023. 

Dacă sunt intervenții? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 6 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind ajustarea, cu indicele prețurilor 

de consum (IPC) comunicat de Institutul Național de Statistică (INS), a tarifelor aferente activităților 

serviciului de salubrizare prestate de către operatorul de salubrizare Asocierea Diasil Service S.R.L. 

Suceava & Rossal S.R.L. Roman și aprobarea Actului Adițional nr. 12/2023 la Contractul de delegare 

a gestiunii, prin concesiune, a activității de administrare a stațiilor de transfer, sortare a deșeurilor 

municipale și administrare a depozitului de deșeuri - Județul Botoșani nr. 12016/02.08.2016. (Proiect 

nr. 118 din 22.06.2023) 
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Așa cum rezultă din titlu, proiectul de hotărâre se referă la ajustarea tarifelor aplicate în 

cadrul Contractului de delegare a gestiunii a deșeurilor cu rata inflației, ajustare care este obligatorie 

prin Contractul de delegare a gestiunii.  

Ultima ajustare a tarifelor de depozitare, sortare și transfer deșeuri a fost aprobată anul trecut, 

în luna septembrie, iar tariful aferent prestării serviciului de preluare/tratare a apelor uzate de tip 

levigat, generate de depozitele neconforme închise din județul Botoșani, nu a suferit modificări sau 

ajustări de la data aprobării acestuia în luna august 2017. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat. (30 voturi „pentru”; 1 „abținere”) 

 

Punctul 7 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind avizarea modificării 

Regulamentului consolidat al serviciilor de alimentare cu apă și de canalizare din județul Botoșani și 

acordarea unui mandat special reprezentantului Județului Botoșani în Adunarea Generală a Asociației 

de Dezvoltare Intercomunitară ”AQUA BOTOȘANI” pentru aprobarea acestei modificări. (Proiect 

nr. 119 din 22.06.2023) 

Necesitatea modificării art. 55 din Regulamentul consolidat al serviciilor de alimentare cu 

apă și de canalizare din județul Botoșani a apărut motivat de obligativitatea reflectării prevederilor 

legislative incidente sectorului de apă-canal în Regulament, precum și de punerea în acord a 

Regulamentului cu procedurile de lucru ale Operatorului Regional, conform standardelor în vigoare. 

Dacă sunt dezbateri? Vă rog. 

 

Domnul Gabriel Alecsandru: 

Am eu o mică întrebare, doamna președinte. Puteți să mă contraziceți dacă greșesc, dar nu 

ar trebui să introducem o excepție? Cu excepția drumurilor publice și a căilor de acces în curți? Pentru 

că dacă nu introducem, luăm de exemplu, zona industrială, unde canalizarea este făcută de inginerii 

noștri români și merge doar în zig-zag. Și atunci dacă vrem să asfaltăm, trebuie autorizație de 

construire, iar ADI Aqua sau Nova Apaserv nu vor da aviz. Și atunci cum se mai poate asfalta? Sau 

o persoană dacă vrea să intre în curte trebuie să-și toarne niște beton, tot autorizație îi trebuie. Cred 

că ar trebui să amendăm cu o excepție. Mulțumesc! 

 

Domnul Dorin Birta: 

Noi nu putem face reguli peste STAS-ul și Standardul Român. În vechiul regulament erau 

prevăzute niște distanțe astronomice, chiar dacă se încadra sau nu se încadra în distanțele respective, 

deci dacă avea o distanță mai mică, era dată distanța mare. De aceea s-au scos toate distanțele dintre 

conductele de apă și canal și construcțiile definitive, ne referim aici la construcții cu temelie, iar 

atributul de a emite avizul de către Nova Apaserv revine CTE-ului. Acest CTE este format din 7 

persoane, 7 specialiști, care pot decide, în funcție de dimensiunea conductei care traversează acea 

zonă, ce distanță trebuie respectată față de această conductă.  

Au fost diverse divergențe, cu diferiți factori și petenți care au cerut avize și cred că acest 

lucru trebuie stabilit de către specialiști, nu de către noi. Mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, domnule vicepreședinte!  

 

Domnul Gabriel Alecsandru: 

O secundă, doamna președinte! Mă scuzați că vă întrerup! 
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Doamna Doina Federovici: 

Aici ne referim cu precădere la construcțiile civile, clădiri. Partea de drumuri este rezolvată. 

 

Domnul Gabriel Alecsandru: 

Da, dar atunci trebuie să specificăm. Clădiri rezidențiale. Nu este specificat în regulament. 

Eu nu zic cu răutate. Sunt de acord că legea spune să facem așa, dar ne trezim în situația în care 

primarul Municipiului Botoșani de exemplu, cere autorizație de construire să asfalteze zona 

industrială, Calea Națională la ieșirea spre Cătămărești și i se dă autorizație de construire, dar nu este 

dată în ilegalitate? Dacă prin acest regulament noi stabilim să nu? Nu știu, întreb.  

 

Domhul Dorin Birta: 

Discutăm despre construcții definitive, nu despre apă și canal. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Nu. Cadrul legal în ceea ce privește infrastructura rutieră este extrem de bine definit în lege 

și atunci lucrurile sunt rezolvate.  

Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat. (30 voturi „pentru”; 1 „abținere” dl. Gabriel-Augustin 

Alecsandru) 

 

Punctul 8 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu 

județean, al bugetului instituțiilor publice și activităților finanțate integral sau parțial din venituri 

proprii și efectuarea de modificări în Programul obiectivelor de investiții, aprobat pe anul 2023. 

(Proiect nr. 120 din 23.06.2023).  

Modificările bugetare propuse au fost solicitate de Spitalul Județean de Urgență Mavromati 

Botoșani, pentru achiziția de aparatură medicală, și de Direcția Generală de Asistență Socială și 

Protecția Copilului Botoșani,  pentru implementarea proiectului „Venus”. De asemenea, se propune 

modificarea Programului obiectivelor de investiții și a Listei de investiții conform datelor prezentate 

detaliat în Referatul de aprobare și în Raportul de specialitate. 

Dacă îmi permiteți, aș vrea să mai fac câteva precizări cu privire la această rectificare 

bugetară.  

Demersurile pe care noi le-am făcut, ca autoritate județeană, la nivelul Ministerului Sănătății, 

au dat roade. Astfel, pentru Spitalul Județean de Urgență „Mavromati” Botoșani, ministerul a alocat 

aproximativ 2 milioane de euro și vreau să vă spun că este una din sumele cele mai mari din țară 

alocate unui spital județean pentru achiziționarea de echipamente medicale moderne, până la sfârșitul 

acestui an.  

Consiliul Județean Botoșani asigură, pentru această sumă, o parte de cofinanțare de 10%, 

adică aproximativ 200 mii euro. Facem în continuare aceste eforturi și facem tot ceea ce ține de noi 

pentru a asigura condițiile necesare pentru realizarea actului medical și sperăm ca eforturile noastre 

administrative să fie dublate și de cele ale personalului medical care trebuie să manifeste empatie față 

de pacienți, să fie receptivi la nevoile acestora și să micșoreze timpii de intervenție. Cred că doar așa 

botoșănenii vor simți că sunt bine tratați la ei acasă și nu vor mai pleca să se trateze în alte spitale.  

Având în vedere cele prezentate, propun rectificarea bugetului propriu județean cu suma de 

8.182,00 mii lei la partea de venituri și cu suma de 8.705,00 mii lei la partea de cheltuieli, asigurând 

echilibrul bugetar prin angajarea sumei de 523,00 mii lei din excedentul bugetar al anilor precedenți, 

al bugetului instituțiilor publice și activităților finanțate integral sau parțial din venituri proprii cu 

suma de 8.656,00 mii lei, atât la partea de venituri, cât și la partea de cheltuieli și efectuarea de 

modificări în Programul obiectivelor de investiții aprobat pentru anul 2023. 
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Dacă sunt dezbateri? Vă rog. 

 

Domnul Sergiu Marian: 

Bună ziua, stimați colegi! Nu aveam de gând să intervin, dar văzând discursul doamnei 

președinte care este, de altfel, foarte elegant, referitor la cadrele medicale din Spitalul „Mavromati” 

și de pe arealul județului Botoșani, cred că s-au făcut investiții enorme, în spitale, în infrastructură, în 

aparatură și în tot acest triaj al pacienților.  

Cred că ar trebui, doamna președinte, să recomand și o mai bună creștere a cadrelor medicale 

vis-a-vis de pacienți. Nu am vrut să intervin, dar v-am spus, m-ați atins cu acest cuvânt, empatie. Am 

avut și eu umărul luxat, am fost la Urgențe, am fost tratat corespunzător, nu am dat telefon, nu am dat 

nimic. Când m-am dus să-mi fac raza, am așteptat acolo și m-au pus a citi diagnosticul, infirmierii 

respectivi. Infirmieri sau asistenți, ce erau. Doamna doctor bineînțeles că nu era acolo, era în 

concediu. La UPU, programarea, totul a fost ok, până am ajuns pe holurile din clinică. Când am ajuns 

în clinică parcă nu știam să citesc. I-am spus „doamnă, uitați, aveți aici recomandare”. Eu nu m-am 

dus că sunt consilier județean sau cu recomandări. Eu m-am dus ca un cetățean simplu. Când oamenii 

sunt plătiți, sistemul de sănătate a primit cei mai mulți bani în ultimul timp, eu vreau puțină empatie, 

vreau puțină înțelegere, vreau să mi se explice, inclusiv din partea asistenților. Chiar dacă nu sunt 

doctori, ei fac o gardă în jurul medicului și spun că „doamna doctor nu este, nu este disponibilă” sau 

nu știu. Eu vă spun în calitate de cetățean și nu de consilier județean.  

Profit de faptul că sunt la masă, profit de faptul că televiziunea și presa este aici. Cred că ar 

trebui ca medicii din România, cei de vârsta a doua și a treia, să-și revizuiască puțin atitudinea față 

de pacient. Mergeți în spitale și o să vedeți reacția pacienților vis-a-vis de medici. Dacă ai act medical 

și ești medic, poate că vin și cetățeni nespălați, netratați, needucați, dar v-ați asumat acest act medical. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, domnule consilier județean! 

 

Doamna Ramona Guraliuc: 

Îmi cer scuze. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Imediat vă dau cuvântul, doamna doctor. 

Noi, Consiliul Județean, am investit în toată această perioadă, de la constituirea acestui 

executiv, peste 35 de milioane de euro în sistemul de sănătate botoșănean și este firesc ca la efortul 

nostru administrativ să ni se răspundă cu aceeași monedă. Nu cerem absolut nimic în plus decât ca 

fiecare cadru medical, indiferent că este superior sau mediu, să-și facă obligațiile din fișa postului. 

Noi atât am cerut. Tot ceea ce a ținut de Consiliul Județean, vis-a-vis de unitatea spitalicească, noi 

am făcut și am ridicat gradul de adresabilitate, din acest moment mai departe, este datoria cadrelor 

medicale și a conducerii spitalului să găsească cele mai bune soluții astfel încât pacienții din județul 

Botoșani să nu aibă de suferit.  

Vă rog, doamna doctor. 

 

Doamna Ramona Guraliuc: 

Mulțumesc! Nu o să fiu subiectivă, o să fiu obiectivă. Da, aveți perfectă dreptate, sunt de 

acord cu ceea ce a spus doamna președinte și dumneavoastră, doar că lucrurile trebuie privite puțin 

mai profund. Dacă vrem să avem un sistem medical corect și de calitate, trebuie ca lucrurile să fie 

făcute corect. Adică să avem o standardizare și să avem un grad de performanță care să-i revină 

fiecărui medic, iar sesizările trebuie să fie făcute scris pentru ca noi, cei care suntem șefi de secție, să 

putem să luăm atitudine. Dacă vom vorbi la modul general nu cred că este corect față de ceilalți colegi 



7 

care își fac treaba și care sunt empatici cu bolnavii și care muncesc și își sacrifică familiile sau timpul 

lor liber și sunt dedicați serviciilor. 

Deci, poate criteriile de performanță ar fi o soluție și o situație care ar cataloga foarte bine 

doctorii în funcție de activitatea pe care o prestează, trebuie să fie remunerați în funcție de asta și 

bineînțeles, în momentul în care sunt elemente negative, aceste lucruri trebuie să fie făcute în scris și 

trebuie urmărit pas cu pas dacă se ia atitudinea corectă și de stat la discuții, la o masă a dialogului și 

luate decizii. 

Este un punct de vedere. Lucrez în sistem, lucrez în sistemul județean, am o experiență, sunt 

într-o Unitate de Primiri Urgențe, este adevărat, există un deficit de personal, dar cred că se poate 

dacă avem un dialog și suntem la mijloc cu poziția. Nu trebuie să generalizăm, cum de altfel în nicio 

categorie de muncă nu putem să generalizăm. Putem să fim obiectivi și să spunem „da, acel om nu-

și face treaba”. Mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Vă rog, domnule vicepreședinte.  

 

Domnul Dorin Birta: 

Eu voi fi foarte scurt. Am avut un anumit discurs zilele trecute legat de acest subiect și voi 

fi foarte scurt astăzi ca să înțeleagă și colegii consilieri. Și eu sunt de acord cu dumneavoastră dar, 

unii dintre șefii care ocupă posturi prin concurs sau interimari la „Mavromati” trebuie să-și asume 

indicatorii de performanță. Lucru care nu se face în momentul de față, acești indicatori nu sunt asumați 

și nu sunt semnate documentele necesare pentru ca într-adevăr, să vedem și noi că cei în măsură să 

facă acest lucru, își asumă. Să semneze acești indicatori, atât am vrut să punctez.  

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, domnule vicepreședinte.  

Cu mențiunea că nu generalizăm, avem suficiente date dacă ar trebui să venim cu cazuri 

particulare. Chiar le avem, pentru că în toată această perioadă am solicitat și solicităm în continuare 

documente de la Spitalul Județean, din care reies aceste particularizări. Mai sunt alte intervenții? 

Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 9 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind actualizarea monografiei 

economico-militare a judeţului Botoşani. (Proiect nr. 121 din 23.06.2023) 

Potrivit legii privind pregătirea economiei naţionale şi a teritoriului pentru apărare, consiliile 

judeţene întocmesc şi actualizează monografiile economico-militare ale judeţului, conform 

instrucţiunilor emise în acest scop. Astfel, proiectul monografiei se întocmeşte o dată la 4 ani, se 

actualizează anual, până la sfârşitul semestrului I şi se adoptă prin hotărâre a consiliului judeţean.  

Datele şi informaţiile pentru actualizarea monografiei au fost furnizate de către autorităţile 

administraţiei publice locale, instituţii publice, operatori economici şi alte persoane juridice de pe 

raza judeţului Botoșani. Aceste date au fost centralizate cu sprijinul Structurii Teritoriale pentru 

Probleme Speciale Botoşani. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 
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Punctul 10 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului 

Îmbunătățirea condițiilor de transport pentru elevii din Județul Botoșani, prin achiziționarea de 

microbuze școlare „verzi”, a cheltuielilor legate de proiect și a Acordului de colaborare între Unitatea 

Administrativ Teritorială - Judeţul Botoşani  și beneficiarii investiției. (Proiect nr. 122 din 

23.06.2023) 

Prin urmare, Judeţul Botoşani depune proiectul menționat în cadrul Planului Național de 

Redresare și Reziliență. 

Apelul de proiecte este competitiv pe bază de criterii de selecție, cu termen-limită de 

depunere la data de 30.06.2023, conform Ghidului Solicitantului și se va finanța achiziționarea de 

microbuze electrice pentru transportul elevilor, prin intermediul consiliilor județene.  

Beneficiarii investiției alocate pentru dotarea cu microbuze sunt 26 de unități administrativ-

teritoriale din mediul rural, care au obținut punctajele cele mai mari în baza criteriilor stabilite de 

către Ministerul Educației Naționale ca autoritate de management pentru această axă de finanțare din 

cadrul PNRR. Acestea sunt prezentate în Anexa nr. 1 a prezentului proiect de hotărâre. 

Valoarea cheltuielilor eligibile ale proiectului este în cuantum de 30.172.560,00 lei, fără 

TVA. Valoarea TVA aferentă cheltuielilor eligibile va fi suportată de la bugetul de stat. Toate 

cheltuielile neeligibile necesare implementării proiectului se vor finanța din bugetul propriu al 

Consiliului Județean. 

Înainte de a trece la dezbateri mai vreau să fac o mențiune. Consiliul Județean Botoșani va 

continua să valorifice toate oportunitățile de finanțare și va accesa și alte linii de finanțare pentru 

achiziția de microbuze electrice, imediat ce acestea vor fi deschise, pentru a rezolva problema 

transportului și în celelalte comune ale județului Botoșani. Cred că suntem de acord cu toții că nici 

un efort nu este prea mare pentru copiii noștri, pentru educația lor. Trebuie să conștientizăm cu toții 

că fără educație nu avem viitor și că accentul trebuie să cadă pe copii. Ei sunt principalii beneficiari 

ai sistemului de învățământ și implicit a eforturilor pe care le facem noi pentru a le asigura transportul. 

Aici mă refer, cu precădere, la linia de finanțare care va fi deschisă pe Fondul de Mediu, înțelegem 

că acel ghid este deja trimis către publicare în monitorul oficial, iar autoritatea care poate să 

implementeze proiectul va fi doar Consiliul Județean.  

Pe de altă parte, vreau să vă aduc la cunoștință, pentru că au fost întrebări din partea domnilor 

primari de ce nu au intrat, deși le-am explicat că acestea sunt rigorile ghidului și nu putem să ne 

îndepărtăm nici măcar o virgulă de ceea ce este scris în ghid, noi, Consiliul Județean, avem și noi 

două școli în directa subordonare, școlile speciale. Vreau să vă spun că conform acestui ghid, noi nu 

am fost eligibili. Deci cele două școli speciale subordonate Consiliului Județean nu pot beneficia, pe 

această axă de finanțare, de microbuze școlare. Le vom avea în vedere bineînțeles, în momentul în 

care va fi deschisă linia de finanțare cu fonduri guvernamentale prin Fondul de Mediu.   

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 11 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea Protocolului de 

colaborare între Judeţul Botoşani şi Inspectoratul de Poliție Judeţean Botoşani, precum și aprobarea 

finanțării achiziției de materiale preventive necesare susținerii activităților în domeniul prevenirii 

infracțiunilor contra patrimoniului, a criminalității informatice, a criminalității pe linie de poliție 

rutieră, a prevenirii și combaterii violenței, a bullying-ului în unitățile de învățământ. (Proiect nr. 123 

din 23.06.2023) 

Așadar, continuăm și în acest an, prin Autoritatea Teritorială de Ordine Publică, acțiunile de 

prevenire și conștientizare a pericolelor în rândul elevilor.  
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În acest sens, Inspectoratul de Poliție Județean Botoşani a propus Consiliului Judeţean 

Botoşani încheierea unui protocol de colaborare în domeniul prevenirii infracțiunilor contra 

patrimoniului, a criminalității informatice, a criminalității pe linie de poliție rutieră, a prevenirii și 

combaterii violenței, a bullying-ului în unitățile de învățământ. 

Propunerea are la bază Planul Strategic al Autorității Teritoriale de Ordine Publică pe care 

noi l-am votat pentru anul în curs.  

Pentru finanţarea activităților cuprinse în protocol, propun alocarea sumei de 45000 lei din 

bugetul propriu județean pentru Autoritatea Teritorială de Ordine Publică Botoșani. 

De asemenea, față de forma transmisă de Inspectorat, propun completarea enumerării 

prevăzută la art. 3 lit. b) din proiectul de protocol cu următoarea sintagmă „autocolante, odorizante 

auto, veste reflectorizante, catadioptri”, pentru a fi în acord cu forma Planului Strategic aprobat. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Următoarele două puncte sunt proiecte de hotărâri cu vot secret.  

 

Punctul 12 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind desemnarea unui membru în 

Consiliul de Administraţie al Casei de Asigurări de Sănătate a județului Botoşani. (Proiect nr. 111 din 

16.06.2023) 

Casa de Asigurări de Sănătate Botoşani solicită desemnarea unui nou reprezentant al 

Consiliului Județean Botoșani în Consiliul de administrație, având în vedere încetarea mandatului de 

consilier județean al domnului Viorel Iliuță.  

Potrivit legii, consiliul de administraţie al caselor de asigurări de sănătate judeţene este 

alcătuit din 11 membri, din care unul este desemnat de consiliul judeţean. 

Dacă mergem prin similitudine cu prezența noilor consilieri județeni în comisiile de 

specialitate, aici propunerea ar fi pentru domnul Andrici Cristian, iar la proiectul următor, propunerea 

pentru colegul consilier județean Maxim Ovidiu. 

Voi da citire și celuilalt proiect și apoi vom intra în dezbateri dacă sunteți de acord. 

 

Punctul 13 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind desemnarea unui reprezentant 

al Consiliului Judeţean Botoşani în Consorţiul Regional al Regiunii de Dezvoltare Nord - Est. (Proiect 

nr. 113 din 19.06.2023) 

Consorţiul regional este o structură partenerială consultativă, fără personalitate juridică, în 

sprijinul Centrului Naţional de Dezvoltare a Învăţământului Profesional şi Tehnic (CNDIPT) şi al 

inspectoratelor şcolare judeţene, pentru creşterea contribuţiei educaţiei şi formării profesionale la 

dezvoltarea regională.  

Prin Hotărârea Consiliului Judeţean Botoşani nr. 30 din 28.01.2021 au fost desemnați 

doamna Breșug Cristina și domnul Malancea Radu pentru a face parte din Consorţiul Regional al 

Regiunii de Dezvoltare Nord – Est. 

Având în vedere faptul că mandatul de consilier judeţean al domnului Malancea Radu a 

încetat, se impune desemnarea unui alt consilier județean, ca membru supleant, în Consorţiul 

Regional al Regiunii de Dezvoltare Nord – Est, iar aici propunerea era pentru domnul consilier 

Maxim Ovidiu-Constantin. 

În acest moment consult grupul liberal dacă este de acord cu cele două propuneri așa cum 

le-am gândit noi sau doriți prezența inversă în cele două? Deci vorbim despre Consiliul de 

administrație de la Casa de Asigurări de Sănătate. 
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Doamna Mirela Saucă: 

Asta a fost și propunerea noastră, doamna președinte. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Ok. Pentru ambele proiecte de hotărâre dacă sunt alte dezbateri? Nu sunt. 

 

În vederea exercitării votului secret se impune desemnarea unei Comisii de numărare a 

voturilor, compusă din trei membri. Vă rog, propuneri. 

 

Domnul Bogdan Dăscălescu: 

Domnul Nazare din partea ALDE. 

 

Domnul Dorin Birta: 

Din partea grupului PSD, domnul Sergiu Marian. 

 

Doamna Saucă Mirela: 

Domnul Claudiu Vrajotis. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Supun la vot propunerile făcute.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Comisia de numărare a voturilor a fost aprobată cu unanimitate de voturi. (31 voturi 

„pentru”) 

 

Procedura de vot este următoarea: fiecare membru al consiliului județean va primi câte un 

buletin de vot.  

În cabina de vot, cine este de acord cu persoana propusă va lăsa netăiat numele acesteia. În 

cazul în care nu este de acord, va tăia cu o linie numele persoanei în cauză. 

După exercitarea votului secret, buletinele se introduc în urnă. La terminarea votului, 

Comisia de numărare va centraliza și va întocmi procesele-verbale privind rezultatul votului. 

În cele ce urmează rog Comisia de numărare a voturilor să facă apelul nominal în vederea 

exercitării votului secret, cu mențiunea că domnul Andrici Cristian nu ar trebui să participe la vot pe 

motiv de incompatibilitate. 

Rog Comisia să își intre în atribuții. 

 

Domnul Sergiu Marian: 

Bună ziua, stimați colegi! Începe procedura de vot. 

O invităm la vot pe doamna președinte Federovici Doina-Elena. 

Urmează domnul vicepreședinte Birta Dorin. 

Urmat de domnul vicepreședinte Dăscălescu Corneliu-Bogdan. 

O invităm pe doamna consilier județean Abăcioaei Rodica. 

Se pregătește domnul consilier județean Alecsandru Gabriel-Augustin. 

O așteptăm la vot pe doamna consilier județean Andrei Cristina-Andreea. 

Domnul consilier județean Andrici Cristian nu participă la vot (la Proiectul nr.111/2023). 

Doamna consilier județean Aramă Daniela este invitată. 

Și preia buletinul de vot domnul consilier județean Aroșoaie Lucian – Dinu. 

Doamna consilier județean Breșug Cristina este absentă. 

Îl invităm la vot pe domnul consilier județean Galan Gabriel. 

Domnul consilier județean Deleanu Constantin Dan este absent. 
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Urmează să voteze domnul consilier județean Gavrilaș Doru Costel. 

Domnul Gireadă Ionuț, consilier județean PNL, vă rog. 

Doamna consilier județean Guraliuc Elena-Ramona. 

O așteptăm la vot pe doamna consilier județean Holca Agnes Mihaela. 

Se pregătește să preia buletinul de vot doamna consilier județean Hrimiuc Galia. 

Urmată de domnul consilier județean Hrimiuc Liviu.  

O poftim la cabina de vot pe doamna consilier județean Hrițcu-Lafontain Mihaela.  

Doamna consilier județean Jurgiu Mioara Paula este așteptată să voteze. 

Domnul consilier județean Manolache Ciprian. Îl rugăm să voteze. 

Urmează subsemnatul, Marian Sergiu. 

Doamna consilier județean Marocico Floarea. 

Urmată de domnul consilier județean Maxim Ovidiu – Constantin. 

Urmează domnul consilier județean membru în comisie, domnul Nazare Gheorghe. 

Domnul Nichiteanu Tiberiu-Leonard. 

Îl invităm pe domnul consilier județean Olaru Cătălin-Cristian. 

Este așteptat la vot domnul consilier județean Pătrăuceanu Constantin Neculai. 

Domnul consilier județean Pintilei-Grosu Cristian este absent. 

O invităm pe doamna Saucă Mariana-Mirela. 

Domnul consilier județean Țîmpău Andron. 

Este așteptată la vot doamna consilier județean Vaipan Raluca.  

Încheiem lista cu domnul consilier județean Vrajotis Lazăr-Claudiu.  

Domnul Pintilei-Grosu Cristian este prezent, votează. 

 

Stimați colegi, procesul de votare s-a încheiat. 

 

(doamna consilier județean Holca Agnes Mihaela a parăsit sala de ședință) 

------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Doamna președinte, după efectuarea votului propriu-zis și după numărarea voturilor s-a 

constatat că ambii consilieri județeni au întrunit majoritate de voturi. 

Deci am spus majoritate de voturi. 

Deci la domnul consilier Maxim Ovidiu-Constantin: dintr-un număr de voturi exprimate de 

31, număr de voturi valabil exprimate 30, un vot anulat, voturi „pentru” - 29, 1 vot „împotrivă”. 

Pentru domnul Andrici Cristian: din număr de voturi exprimate de 30, număr de voturi 

valabil exprimate 29, număr de voturi anulate - 1, voturi „pentru” - 28, 1 vot „împotrivă”. 

Vă mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc frumos, domnule consilier județean.  

Distinși colegi consilieri județeni, supun la vot proiectul de la punctul 12, cu excepția art. 1, 

pentru care s-a votat secret. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat. (29 voturi „pentru”; 1 „neparticipare” – dl. Andrici 

Cristian) 

 

Supun la vot proiectul de la punctul 13, cu excepția art. 1, pentru care s-a votat secret. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 voturi „pentru”) 
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Punctul 14 de pe ordinea de zi: Aprobarea procesului verbal al ședinței ordinare a 

Consiliului Județean Botoșani din data de 29 mai 2023. 

Dacă aveți obiecții cu privire la conținutul procesului-verbal? 

Supun la vot procesul-verbal.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Procesul-verbal a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 voturi „pentru”) 

 

Punctul 15 de pe ordinea de zi: Interpelări. 

Sunt interpelări? Vă rog. 

 

Doamna Mirela Saucă: 

Doamna președinte, o scurtă intervenție. Atât eu, cât și colegii mei, cred că toți din Consiliul 

Județean, am înțeles de la prima zi a mandatului nostru că trebuie să subscriem unui obiectiv comun, 

acela de a lucra în interesul botoșănenilor, că gestionarea banilor publici trebuie să le aducă bunăstare 

și prosperitate. Ceea ce nu am înțeles eu și colegii mei este de ce trebuie să aflăm din presă despre 

finalizarea unor proiecte ale Consiliului Județean? Și tot din presă să ne dăm seama că evenimentele 

care sunt legate de aceste momente îi coafează, să zic așa, doar pe unii? Mai mult decât atât, mi se 

pare o naivitate din partea unui director de instituție, chiar subordonată Consiliului Județean, să 

considere că nu are nevoie de o minimă colaborare cu autoritățile publice locale și alege să îi dea așa, 

un ignor, ca să nu zic eject total, edilului șef, primarului comunității respective.  

Rugămintea noastră, pentru a avea o colaborare normală și eficientă, este să lăsați canalele 

de comunicare deschise tot timpul, nu doar atunci când trebuie să ne anunțați despre ședințele la care 

trebuie să participăm pentru că, la urma urmei, responsabilitatea față de cei datorită cărora ocupăm 

aceste fotolii ne revine tuturor în egală măsură. Mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, doamna consilier județean! Ușa președintelui Consiliului Județean și a celor doi 

vicepreședinți, a fiecărui director din Consiliul Județean și a domnului secretar este deschisă în 

permanență. Veniți și comunicați cu noi! Nu așteptați doar să fiți invitați la evenimente. Mai mult 

decât atât, de câte ori am făcut invitații, prezența a fost extrem de slabă. Prin urmare, nu este vina 

noastră. Probabil dumneavoastră aveați o carență în comunicare.  

Pe de altă parte, rugămintea mea către grupul consilierilor liberali este să vă desemnați un 

lider de grup astfel încât să putem să avem o comunicare mult mai coerentă în perioada următoare. 

Știți foarte bine, lider de grup era domnul Iliuță, ar trebui să vă adunați cu toții și să vă desemnați un 

nou lider de grup.  

Mergem mai departe. Dacă mai sunt alte interpelări? Nu avem.  

 

Punctul 16 de pe ordinea de zi: Diverse.  

Răspuns la plângerea prealabilă privind solicitarea de revocare a Hotărârii Consiliului 

Județean Botoșani nr. 196 din 30.09.2022 privind aprobarea Programului de transport public județean 

de persoane prin curse regulate, în județul Botoșani, valabil în perioada 2023-2029. 

Acesta este răspunsul, întocmit de către aparatul de specialitate, care urmează a fi dat la 

plângerea prealabilă. Răspunsul l-ați primit cu toții. Dacă aveți observații? Nu avem.  

Mergând mai departe, înainte de a închide lucrările ședinței noastre de astăzi, stimați 

consilieri județeni, vă invităm, Centrul Județean de Creație vă invită, duminică, 2 iulie 2023, la 

Festivalul Internațional al Cântecului, al Jocului și al Portului Popular „Vasile Andriescu”. Avem 

oaspeți din trei județe: Vaslui, Maramureș și Neamț, iar evenimentele încep la ora 16:00. 
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Pe de altă parte, anul acesta, Școala Populare de Arte „George Enescu” Botoșani împlinește 

55 de ani de activitate cultural-educativă. Începând de ieri sunt activități cu privire la maniera în care 

dorim noi să punem în valoare acest eveniment, iar domnul director Andronic vă invită pe toți la acest 

eveniment și astăzi, începând cu orele 16:30 și bineînțeles, și mâine începând cu orele 16:00. 

Așadar, acestea sunt invitațiile de weekend, sper să participați. 

Declar închise lucrările ședinței. O zi frumoasă tuturor! 

 

 

 

 

          PREȘEDINTE, 

             Doina Elena FEDEROVICI 

 

 

 

 

                                                SECRETAR GENERAL AL JUDEȚULUI, 

                                                            Marcel Stelică BEJENARIU 

 

 

 

 

                                                                             Întocmit, 

                                                                            Inspector, 

                                                                      Marilena MIRON 

 

 


